

ប្រការ ៥២.-

ជនរងគ្រោះត្រូវអនុញ្ញាតអោយចូលរួមរាល់សកម្មភាពរបស់មណ្ឌល ។ មណ្ឌលត្រូវធ្វើការត្រិះរិះពិចារណា រាល់គំនិតយោបល់ ឬការប្រយោជន៍ផ្សេងៗរបស់ជនរងគ្រោះ ទាក់ទងទៅនឹងដំណើរការប្រព្រឹត្តិទៅរបស់មណ្ឌល ។ គំនិត យោបល់របស់ជនរងគ្រោះ អាចបង្ហាញឡើងជាតំណាង និងដោយសេរី ។

ប្រការ ៥៣.-

មណ្ឌល ត្រូវយកចិត្តទុកដាក់រាល់ការតវ៉ារបស់ជនរងគ្រោះណាម្នាក់ ហើយត្រូវចាត់វិធានការផ្សេងៗ ដើម្បីដោះស្រាយលើការតវ៉ាទាំងនោះ ។ មណ្ឌលត្រូវពិចារណាបង្កើតយន្តការមួយ ដើម្បីអង្កេតលើបណ្តឹងស្តីពី ការបំពានលើសិទ្ធិជនរងគ្រោះ ។

ប្រការ ៥៤.-

បុគ្គលិកមណ្ឌលរបស់ទីភ្នាក់ងារតំទ្រង់រងគ្រោះ យ៉ាងហោចណាស់ត្រូវមាន ប្រធានមណ្ឌល អ្នកប្រឹក្សា យោបល់ អ្នកថែទាំ បុគ្គលិកសង្គម និងសន្តិសុខ ។

រាល់បុគ្គលិកមណ្ឌលទាំងអស់ ត្រូវទទួលបានការបណ្តុះបណ្តាលស្តីពី មូលដ្ឋានគ្រឹមត្រូវមួយ ដោយផ្អែកទៅលើ តំរូវការជាក់លាក់របស់បុគ្គលនីមួយៗ នៅក្នុងវិស័យការងារដាក់ស្តែងរបស់ពួកគេ ។

ប្រការ ៥៥.-

អ្នកថែទាំ ត្រូវយល់ពីតំលៃ និងសេចក្តីត្រូវការរបស់ជនរងគ្រោះ ។ ភារកិច្ចចម្បងរបស់អ្នកថែទាំគឺ ជួយជនរងគ្រោះដើម្បីអោយទទួលបានការអភិវឌ្ឍន៍យ៉ាងពេលលេចៗទាំងផ្នែករាងកាយ ប្រាជ្ញាស្មារតី និង បំណិនជីវិត ដើម្បីធ្វើអោយពួកគេអាចរស់នៅដោយខ្លួនឯងបាន ។

ប្រការ ៥៦.-

អ្នកផ្តល់ប្រឹក្សា ត្រូវជួយស្តារសុខភាពផ្លូវចិត្តដល់ជនរងគ្រោះ ។ អ្នកផ្តល់ប្រឹក្សា ត្រូវមានជំនាញ ផ្នែកពិគ្រោះយោបល់ តាមរយៈការបណ្តុះបណ្តាលសមស្របមួយ មុននឹងធ្វើការជាមួយជនរងគ្រោះ ។

មណ្ឌលគួរមានអ្នកផ្តល់ប្រឹក្សា ដែលអាចផ្លាស់ប្តូរត្តាបាន ក្នុងរយៈពេល ២៤ ម៉ោង សំរាប់សេវា ពិគ្រោះយោបល់ ដល់ជនរងគ្រោះ ។

ប្រការ ៥៧.-

បុគ្គលិកសង្គមកិច្ច ដើរតួយ៉ាងសំខាន់ ក្នុងដំណើរការគ្រប់គ្រងអរណី ការធ្វើសមាហរណកម្ម និង ការតាមដានវាយតំលៃជនរងគ្រោះ ដែលត្រូវបានបញ្ជូន ឬត្រូវបានធ្វើសមាហរណកម្មទៅកាន់សហគមន៍វិញ ។ បុគ្គលិកសង្គមកិច្ចត្រូវរាយការណ៍ទៅប្រធានមណ្ឌលជាបន្តបន្ទាប់ អំពីបញ្ហាចាំបាច់ ទាក់ទងនឹងជនរងគ្រោះណាម្នាក់ ។

ប្រការ ៥៨.-

បុគ្គលិកសន្តិសុខ មានភារកិច្ចថែរក្សាសុវត្ថិភាពរបស់ជនរងគ្រោះ នៅក្នុងមណ្ឌល ដូចជា ត្រូវតែប្រយ័ត្ន ប្រយោជន៍ប្រការផ្សេងៗដែលកើតឡើងនៅក្នុងបរិវេណ និងជុំវិញមណ្ឌល។ ក្នុងករណីចាំបាច់ បុគ្គលិកសន្តិសុខ ត្រូវវាយការណ៍ទៅប្រធានមណ្ឌលដើម្បីចាត់ការបន្ត។

ប្រការ ៥៩.-

មណ្ឌលនិទត្រឹមតែជ្រើសរើសបុគ្គលិក ដែលមានសមត្ថភាពឯកទេស ដូចជាអ្នកចិត្តសាស្ត្រសង្គម គ្រូពេទ្យ អ្នកឯកទេសខាងទីផ្សារការងារ អ្នកស្ម័គ្រចិត្តប៉ុណ្ណោះទេ មណ្ឌលអាចជ្រើសរើសអតីតជនរងគ្រោះនោយធ្វើជា អ្នកប្រឹក្សាយោបល់ (មិត្តអប់រំមិត្ត) ។

ប្រការ ៦០.-

សព្វខណ្ឌទាំងឡាយដែលមានចែងនៅក្នុងជំពូក៥ នៃកិច្ចព្រមព្រៀងនេះ នឹងត្រូវអនុវត្តទៅតាម ប្រកាស ស្តីពីបទដ្ឋានអប្បបរមានៃមណ្ឌលថែទាំកុមារ ដែលនឹងចេញដោយក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និង យុវនីតិសម្បទា។

ជំពូក១០.- សមត្ថកិច្ចរបស់មណ្ឌល

ប្រការ ៦១.-

ទីភ្នាក់ងារគាំទ្រជនរងគ្រោះទាំងអស់ ត្រូវមានការអនុញ្ញាត និងទទួលស្គាល់ជាផ្លូវការ ឱ្យបំពេញភារកិច្ច របស់ខ្លួន។ ទីភ្នាក់ងារអន្តរជាតិ ត្រូវចុះបញ្ជីជាជម្រកជាមួយក្រសួងការបរទេស និងសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ ចំណែកឯទីភ្នាក់ងារក្នុងស្រុក ត្រូវចុះបញ្ជីនៅក្រសួងមហាផ្ទៃ។ បន្ទាប់មក ទីភ្នាក់ងារទាំងឡាយនោះ ត្រូវចុះកិច្ចព្រមព្រៀង ជាមួយក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា និងចុះកិច្ចព្រមព្រៀងជាមួយ ក្រសួងនៃទៀតដែលពាក់ព័ន្ធ។

ប្រការ ៦២.-

មណ្ឌលដែលបានចុះបញ្ជីត្រឹមត្រូវតាមប្រការ៦១ ទទួលបានសិទ្ធិគ្រប់គ្រងលើជនរងគ្រោះ នៅក្រោមការ ថែរក្សារបស់ខ្លួន។ សិទ្ធិគ្រប់គ្រងរបស់មណ្ឌល គឺជាការសម្រេចចិត្ត ពាក់ព័ន្ធនឹងជនរងគ្រោះ ដោយផ្អែកលើ គោលការណ៍ផលប្រយោជន៍ជាតំបែង និងពិភាក្សាលើលើទស្សនៈ និងគំនិតរបស់ជនរងគ្រោះ។

នៅពេលមណ្ឌលទទួលបានជនរងគ្រោះដោយអនុវត្តន៍ត្រឹមត្រូវតាម ប្រការ៦៣ នោះមណ្ឌល នឹងមិនត្រូវ បានចោទប្រកាន់ពីការបង្កើនជនរងគ្រោះខុសច្បាប់ទេ។

ប្រការ ៦៣.-

រាល់ការស្នាក់នៅក្នុងមណ្ឌល ត្រូវទានការយល់ព្រមជាមុន ពីជនរងគ្រោះ ឬអ៊ីតុក-ម្តាយ ឬ អាណាព្យាបាលរបស់ជនរងគ្រោះ និងមណ្ឌលផងដែរ ។

ក្នុងករណីមណ្ឌលយល់ឃើញថា ការដែលជនរងគ្រោះមិនយល់ព្រមស្នាក់នៅក្នុងមណ្ឌល អាចនឹងបង្ក គ្រោះថ្នាក់ សារជាថ្មីខ្ពង់ខ្ពស់ដល់ជនរងគ្រោះ ដូចនេះមណ្ឌលត្រូវរាយការណ៍ ទៅអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ច ជាបន្ទាន់ ដើម្បីឱ្យអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនោះ ចាត់វិធានជាបណ្តោះអាសន្ន ឱ្យទាន់ពេលវេលា ។

ក្នុងការទទួលជនរងគ្រោះ មណ្ឌលត្រូវធ្វើជាលាយលក្ខណ៍អក្សរ ជាមួយនឹងអ្នកប្រគល់ជនរងគ្រោះ ។ ចំរង់ បែបបទទទួលជនរងគ្រោះ ត្រូវចុះហត្ថលេខាដោយប្រធានមណ្ឌល ជនរងគ្រោះ ឬបុគ្គលតំណាងអោយជនរងគ្រោះ (ឪពុកម្តាយ ឬអាណាព្យាបាល ឬបុគ្គលណាម្នាក់ដែលមានការទទួលខុសត្រូវលើជនរងគ្រោះ) និងមន្ត្រីសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទាមូលដ្ឋាន ។

នៅពេលជនរងគ្រោះត្រូវបានផ្ទេរពីមណ្ឌល បុគ្គលទាំងឡាយខាងលើ ត្រូវចុះហត្ថលេខាលើលិខិតផ្ទេរ ។ លិខិតទទួល និងផ្ទេរជនរងគ្រោះ គួរមានព័ត៌មានដូចខាងក្រោម :

- ១) ឈ្មោះ និង ភាពយុជនរងគ្រោះ
- ២) ឈ្មោះអ៊ីតុក-ម្តាយ ឬអ្នកតំណាងជនរងគ្រោះ
- ៣) ឈ្មោះទីភ្នាក់ងារភ័ក្ត្រជនរងគ្រោះ និងឈ្មោះប្រធានមណ្ឌល
- ៤) ឈ្មោះមន្ត្រីទទួលបន្ទុក សង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និង យុវនីតិសម្បទាថ្នាក់មូលដ្ឋាន
- ៥) ស្ថានភាព និង កាលៈទេសៈ ជនរងគ្រោះពេលសម្រោច និងពេលនាំទៅកាន់មណ្ឌល
- ៦) លក្ខខណ្ឌសុខភាពជនរងគ្រោះ
- ៧) រយៈពេលព្រៀងទុកសំរាប់ជនរងគ្រោះដែលនឹងត្រូវរស់នៅក្នុងមណ្ឌល
- ៨) ការអប់រំ ឬការបណ្តុះបណ្តាលដែលមានសំរាប់ជនរងគ្រោះ
- ៩) ព័ត៌មានក្នុងការទំនាក់ទំនងសាច់ញាតិ ឬមិត្តភ័ក្ត្រជនរងគ្រោះ ។

ប្រការ ៦៤.-

ប្រធានមណ្ឌលត្រូវផ្តល់បញ្ជីដែលរួមមាន ឈ្មោះ ភេទ រូបថត ថ្ងៃខែឆ្នាំ និងទីកន្លែងកំណើត ព័ត៌មានសុខភាព និងរយៈពេលស្នាក់នៅក្នុងមណ្ឌលរបស់ជនរងគ្រោះ ទៅមន្ត្រីសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និង យុវនីតិសម្បទា ។ បញ្ជីនេះត្រូវរៀបចំបញ្ជីសុខភាពជាប្រចាំ ។ មន្ត្រីសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និង យុវនីតិសម្បទា ត្រូវរក្សាការសំងាត់នៃព័ត៌មាននេះ ។

ក្រោយពេលជនរងគ្រោះបានចាកចេញពីមណ្ឌលរយៈពេលបីឆ្នាំ មន្ទីរសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និង យុវនីតិសម្បទា និងមណ្ឌល អាចសំរេចចិត្តក្នុងការប្រគល់ឯកសារនោះទៅឱ្យជនរងគ្រោះ ឬឯកសារនោះ អាចត្រូវ បំផ្លាញបាន ប្រសិនបើជនរងគ្រោះមិនទង់បានទេ។ នៅក្នុងនោះពេលនេះ ទោះបីជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ជនរងគ្រោះ អាចទាមទារយកឯកសាររបស់គេ ពីមន្ទីរសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និង យុវនីតិសម្បទា និងមណ្ឌល បានគ្រប់ពេលវេលា។

ប្រការ ៦៥.-

ក្នុងករណីជនណាម្នាក់ដែលបានអះអាងថា ខ្លួនរងគ្រោះដោយសារអំពើជំនួញមនុស្ស ហើយសុំឱ្យកាន់នៅ ក្នុងមណ្ឌលដោយខ្លួនឯង ប្រធានមណ្ឌល ត្រូវផ្តល់ព័ត៌មានជាលាយលក្ខណ៍អក្សរ ទៅឱ្យសម្ភាសកម្មនៃករណីរបស់ខ្លួន ជាបន្ទាន់ ដើម្បីចាត់វិធានការតាមផ្លូវច្បាប់។

ប្រការ ៦៦.-

ជនរងគ្រោះ មានសិទ្ធិស្នើសុំចាកចេញរហូត ពីមណ្ឌលទៅរស់នៅក្នុងគ្រួសារ ឬសហគមន៍វិញ។ ក្នុងករណី ជនរងគ្រោះជាជនជន ខាងបំណងចេញពីមណ្ឌលរហូតនោះ ប្រធានមណ្ឌលពុំមានសិទ្ធិប្រកាសចាត់ជននោះឡើយ។ ករណីនេះ ប្រធានមណ្ឌលត្រូវជំរាបជូនទៅ មន្ទីរ ឬការិយាល័យ សង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា ហើយរង្វាប់មក មន្ទីរ ឬការិយាល័យត្រូវជូនព័ត៌មាន ដល់នគរបាលខេត្តឬរដ្ឋក្តី ហើយមណ្ឌល ត្រូវផ្តល់ព័ត៌មាន ទៅឱ្យនគរបាលការពារសុវត្ថិភាព។

ប៉ុន្តែ បើជនរងគ្រោះជាអនិច្ចមានបំណងចាកចេញពីមណ្ឌលរហូតនោះ មណ្ឌលអាចនឹងប្រឹក្សាយោបល់ និងលើកទឹកចិត្តអោយកុមារបន្តរស់នៅក្នុងមណ្ឌល ប៉ុន្តែមិនបង្ខំអោយកុមារនៅក្នុងមណ្ឌល ដោយគម្រិតនោះ ទេ។ នៅពេលកុមារម្នាក់បានសំរេចចិត្តចាកចេញពីមណ្ឌល មណ្ឌលត្រូវតែរាយការណ៍ មិនអាចព្យាបាល ឬអ្នកទទួលខុសត្រូវ ឬទីភ្នាក់ងារដទៃទៀត នឹងរំលែកកុមារនោះ និងទទួលព័ត៌មានលម្អិតដើម្បីធ្វើការចំណាត់ថ្នាក់ ជាមួយជនរងគ្រោះនៅពេលក្រោយ។

ប្រសិនបើអនិច្ចជន ស្ថិតនៅក្រោមការគ្រប់គ្រងរបស់មណ្ឌលរដ្ឋ នោះប្រធានមណ្ឌល ត្រូវសុំការសម្រេច ពីមន្ទីរសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា។ ប៉ុន្តែចំពោះប្រធានមណ្ឌល របស់អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល ត្រូវផ្តល់ព័ត៌មានទៅឱ្យមន្ទីរសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា និងនគរបាលជំនាញ។

ក្នុងករណី ជនរងគ្រោះណាម្នាក់ទង់ចាកចេញពីមណ្ឌលរហូត ហើយរៀបរយរស់ជនរងគ្រោះនោះ កំពុង ស្ថិតនៅក្រោមការស៊ើបអង្កេត ឬចោទប្រកាន់ ប្រធានមណ្ឌលត្រូវជូនព័ត៌មានទៅឱ្យនគរបាល ឬព្រះរាជអាជ្ញា ឱ្យបានមុន និងឆាប់បំផុតតាមដែលអាចធ្វើទៅបាន។

ប្រការ ៦៧.-

ក្នុងករណីមានជនណា មានបំណងយកជនរងគ្រោះចេញពីមណ្ឌល ហើយមណ្ឌលមានហេតុផលសមស្រប ថា ជននោះមានបំណងជំរុញដូរជនរងគ្រោះសារជាថ្មី នោះមណ្ឌលមានសិទ្ធិរក្សាក្នុងជនរងគ្រោះ ដោយប្រើសិទ្ធិ គ្រប់គ្រងជនរងគ្រោះ ។ មណ្ឌលត្រូវជូនដំណឹងទៅមន្ទីរសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា រ៉ាំរ៉ៃ ស្ថានភាពនេះ ។

ប្រការ ៦៨.-

ក្នុងករណីជនណាចង់យកជនរងគ្រោះពីមណ្ឌល ហើយមណ្ឌលមិនយល់ព្រម ជននោះអាចប្តឹងទៅ មន្ទីរ សង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទាដើម្បីជួយដោះស្រាយ។ ប្រសិនបើមន្ទីរសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា មិនមានសន្យាដោះស្រាយ ឬភាគីណាមួយមិនស្មានចិត្តទៅនឹងសេចក្តីសំរេចរបស់មន្ទីរ សង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា ភាគីនោះអាចដាក់ពាក្យបណ្តឹងទៅតុលាការ។ នៅក្នុងរយៈពេល នៃបណ្តឹងទាំងនេះ ជនរងគ្រោះត្រូវស្ថិតនៅក្រោមការគ្រប់គ្រងរបស់មណ្ឌល ។

ប្រការ ៦៩.-

ប្រសិនបើបុគ្គលណាបានយកជនរងគ្រោះចេញពីមណ្ឌល ដោយមធ្យោបាយណាមួយក៏ដោយ ដោយមិន មានការយល់ព្រមពីមណ្ឌល មណ្ឌលត្រូវរាយការណ៍ទៅនគរបាលមូលដ្ឋាន និងមន្ទីរសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និង យុវនីតិសម្បទាដើម្បីចាត់វិធានការបន្ត ។

ប្រការ ៧០.-

ជនរងគ្រោះ ឬអ្នកពាក់ព័ន្ធ អាចប្តឹងទៅមន្ទីរសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា ចំពោះ ភាពមិនប្រក្រតីនៃការគ្រប់គ្រង និងបញ្ហាផ្សេងៗទៀតរបស់មណ្ឌល។ មន្ទីរសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និង យុវនីតិសម្បទា ត្រូវធ្វើការស៊ើបអង្កេតអោយបានឆាប់រហ័ស និង ហ្មត់ចត់ សើបណ្តឹងនោះ ។

ប្រការ ៧១.-

ក្នុងករណី មន្ទីរសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា រកឃើញថាមណ្ឌលមានកំហុសខ្លាំង មន្ទីរសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា ត្រូវធ្វើការណែនាំទៅមណ្ឌលនោះ ។

ក្នុងករណីមណ្ឌលប្រព្រឹត្តកំហុសខ្លាំងជាលើកទីពីរ មន្ទីរសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា មានសិទ្ធិ ដកហូតអំណាចគ្រប់គ្រងលើជនរងគ្រោះនោះ ពីមណ្ឌលនោះទាំងស្រុង ។

ប្រការ ៧២.-

សិទ្ធិគ្រប់គ្រងលើជំនរអង្រែព្រះរាជសម្បទានស្ទឹងត្រូវធាត់បង់ នៅពេលជំនរអង្រែព្រះ បានចាកចេញពី មណ្ឌល តាមការសំបូរចិត្តរបស់ជំនរអង្រែព្រះ ឬជំនរអង្រែព្រះរាជសម្បទាន ឬឪពុក-ម្តាយម្ចាស់យកវិញ ឬបានបញ្ចប់ ការបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ ឬតាមការច្រើនអាណាណក្ត។ ប៉ុន្តែមណ្ឌលនៅតែមានសិទ្ធិគ្រប់គ្រងលើជំនរអង្រែព្រះ ក្នុងករណីជំនរអង្រែព្រះចាកចេញពីមណ្ឌល ដូចមាន ចែងនៅក្នុងប្រការ ៦៥ ។

មណ្ឌលស្ទឹងធាត់បង់ សិទ្ធិគ្រប់គ្រង ក្នុងករណីជំនរអង្រែព្រះស្លាប់ ។ ក្នុងករណីនេះ មណ្ឌលត្រូវជូនដំណឹងទៅ នគរបាលសុខដ្ឋាន និងមន្ទីរសង្គមកិច្ច ស្ថិតិយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា ។

ជំពូក្រាម ១.- ទីភ្នាក់ងារទំនាក់ទំនងជំបូង

ប្រការ ៧៣.-

ទីភ្នាក់ងារទំនាក់ទំនងជំបូង ត្រូវចាត់វាណិជានការ ដែលអាចធ្វើទៅបាន ដើម្បីធានាថាជំនរអង្រែព្រះ ដែលបានធ្វើការទំនាក់ទំនងជាមួយខ្លួន បានដឹងពីប្រភេទផ្សេងៗនៃសេវាដែលមាន និងដឹងពីរបៀបមន្តរបៀបសេវាទាំងនោះ ហើយទីភ្នាក់ងារទំនាក់ទំនងជំបូង ត្រូវជួយជំនរអង្រែព្រះទៅកាន់មណ្ឌលណាមួយ ប្រសិនបើ ជំនរអង្រែព្រះ ចង់ទៅកាន់មណ្ឌលនោះ ។

ទីភ្នាក់ងារទំនាក់ទំនងជំបូង ត្រូវជូនដំណឹងភ្លាម ទៅមន្ទីរសង្គមកិច្ច ស្ថិតិយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា ប្រសិនបើ ទីភ្នាក់ងារនេះ ផ្តល់ជំនួយស្នាក់នៅបណ្តោះអាសន្នដល់ជំនរអង្រែព្រះ មុននឹងបញ្ជូនជំនរអង្រែព្រះទៅកាន់ មណ្ឌលណាមួយនោះ ។ នៅពេលបញ្ជូនជំនរអង្រែព្រះទៅមណ្ឌលណាមួយ ទីភ្នាក់ងារទំនាក់ទំនងជំបូង ត្រូវជូនដំណឹង ទៅមន្ទីរសង្គមកិច្ច ស្ថិតិយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា និងនគរបាលសុខដ្ឋានផងដែរ ។

ប្រការ ៧៤.-

ទីភ្នាក់ងារទំនាក់ទំនងជំបូង ត្រូវរក្សាទុកជំនរអង្រែព្រះ តែក្នុងកាលៈទេសៈចាំបាច់បំផុត ដូចជាថ្ងៃឈប់សំរាក ផ្លូវមិនល្អ ពេលយប់ និងមណ្ឌលស្ថិតនៅឆ្ងាយ ។

ទីភ្នាក់ងារទំនាក់ទំនងជំបូង ត្រូវរក្សាទុកជំនរអង្រែព្រះក្នុងរយៈពេលខ្លីបំផុតតាមដែលអាចធ្វើទៅបាន ។

ប្រការ ៧៥.-

ជំនរអង្រែព្រះភាគច្រើន ទទួលរងផលប៉ះពាល់ផ្នែករាងកាយ និងផ្លូវចិត្ត ។ ដូចនេះ ទីភ្នាក់ងារទំនាក់ទំនង ជំបូង ត្រូវអនុវត្តតាមបទដ្ឋានអប្បបរមា មុនពេលបញ្ជូនជំនរអង្រែព្រះទៅកាន់មណ្ឌល ។

ទីភ្នាក់ងារទំនាក់ទំនងដំបូងគួរមាន អ្នកប្រឹក្សាយោបល់ ឬបុគ្គលិកសង្គម ទឹកស្អាត របបអាហារ កន្លែងដេកសមរម្យ និងការថែរក្សាសុខភាព។

ជំពូក្រាម២_ការធ្វើសមាហរណកម្ម

ប្រការ ៧៦._

នៅក្នុងការធ្វើសមាហរណកម្មជនរងគ្រោះ មណ្ឌលត្រូវចំពេញបែបបទដូចមានចែងក្នុងប្រការ ៦៣ និង បញ្ជាក់ពីសកម្មភាពជនរងគ្រោះ នៅក្នុងរយៈពេលភ្នាក់នៅក្នុងមណ្ឌល។ ក្នុងករណីជនរងគ្រោះជាអនិច្ចនិមន ឯកសារនោះ ត្រូវបញ្ជាក់ពីមានបុគ្គលដែលនឹងថែរក្សាជនរងគ្រោះបន្ត ទឹកកន្លែងដែលជនរងគ្រោះទៅ (ភូមិ-ឃុំ) ពិនិត្យវិធីតាមដាន វាយតម្លៃជនរងគ្រោះ។ មណ្ឌលត្រូវរៀបចំអោយមាន ការចូលរួមក្នុងដំណើរការ សមាហរណកម្ម ពិធីពុក-ផ្កាយ ឬ សាច់ល្ងាតិ ក្នុងស្ថានភាពមួយតាមដែលអាចធ្វើទៅបាន។

ប្រការ ៧៧._

ចំពោះការធ្វើសមាហរណកម្មជនរងគ្រោះដែលមានជំនាញជាក់លាក់ មណ្ឌល (បើអាចធ្វើទៅបាន) គួរ រៀបចំ និងសំរាប់សំរួល អោយជនរងគ្រោះមានឱកាសទទួលបានការឧបត្ថម្ភ ឬប្រាក់កម្ចី ដើម្បីប្រកបមុខរបរ ទៅតាមជំនាញវិជ្ជាជីវៈដែលបានចូល។ ប្រាក់កម្ចីទាំងនោះមិនត្រូវមានការប្រាក់ទេ បើឃើញរៀបចំអោយសងវិញ ជាដំណាក់កាលបន្តិចម្តងៗ។

ប្រការ ៧៨._

ក្រោយពេលធ្វើសមាហរណកម្មជនរងគ្រោះ ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតកងទ័ព និងយុវនីតិសម្បទា ត្រូវសហការជាមួយ ទីភ្នាក់ងារគាំទ្រជនរងគ្រោះ ឬមណ្ឌល និងក្រសួងកិច្ចការងារ ក្នុងការពិនិត្យតាមដាន និងវាយតម្លៃជនរងគ្រោះ ដើម្បីទប់ស្កាត់ការចូលរួមមនុស្សជាតិឡើងវិញ។ ប៉ុន្តែករណីនេះ មិនគ្របដណ្តប់លើ ជនរងគ្រោះជាជនបរទេស ដែលធ្វើមាតុភូមិនិរុត្តនោះឡើយ។

ជំពូក្រាម៣_កិច្ចសហប្រតិបត្តិការរបស់ភាគីទាំងអស់

ប្រការ ៧៩._

រាល់រឿងក្តីពាក់ព័ន្ធនឹងជួញដូរមនុស្ស ភាគីទាំងអស់ត្រូវសហការគ្នាដោះស្រាយអោយបានឆាប់រហ័ស។

ប្រការ ៨០._

ភាគីបាត់បង់នៃកិច្ចព្រមព្រៀងត្រូវរក្សាទុកនិងអនុវត្តឱ្យបានត្រឹមត្រូវតាមខ្លឹមសារនៃកិច្ចព្រមព្រៀងនេះ។

ប្រការ ៨១.-






កិច្ចព្រមព្រៀងនេះ នឹងតាមកែប្រែបាន លុះត្រាតែមានការឯកភាពពីភាគីហត្ថលេខី តាមការស្នើសុំ របស់ភាគីណាមួយ។

ប្រការ ៨២.-






ស្ថាប័នរាជរដ្ឋាភិបាល ឬ ទីភ្នាក់ងារកម្រៃជនរងគ្រោះ ណាដែលមិនមែនជាហត្ថលេខីនៃកិច្ចព្រមព្រៀងនេះ អាចបន្តសុំចុះហត្ថលេខា ពិតចាប់ពីថ្ងៃចុះហត្ថលេខា លើកិច្ចព្រមព្រៀងនេះតទៅ បើយប់ពីរឈ្មោះអង្គការ មិនមែនរដ្ឋាភិបាលដែលបានចុះហត្ថលេខា ត្រូវបានរក្សាទុកនៅ ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតិបរិទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា ។







ធ្វើនៅភ្នំពេញ, ថ្ងៃទី ០៦ ខែ កុម្ភៈ ឆ្នាំ ២០០៧
 មានលេខរបស់ភាគីនៃកិច្ចព្រមព្រៀងនេះ







ភាគីក្រៅមតិរបស់រដ្ឋាភិបាលដែលពាក់ព័ន្ធ








<p>ក្រសួងយុត្តិធម៌</p>  <p>ឯកឧត្តម អ៊ូ ជន រដ្ឋលេខាធិការ</p>	<p>ក្រសួងមហាផ្ទៃ</p>  <p>ឯកឧត្តម នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខាង សាឡើង រដ្ឋលេខាធិការ</p>	
<p>ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច សម្របច្របូកច្របល់ និងយុវនីមន្ត្រី</p>  <p>ឯកឧត្តម សយ ស៊ីស៊ុន រដ្ឋលេខាធិការ</p>	<p>ក្រសួងកសិកម្មរុក្ខាប្រមាញ់ និងនេសាទ</p>  <p>លោកជំទាវ យូ សេម រដ្ឋលេខាធិការ</p>	<p>ក្រសួងសុខាភិបាល</p>  <p>លោកជំទាវ វ៉ុត អ៊ុនណា រដ្ឋលេខាធិការ</p>

តារាងទិន្នន័យការងារសេវាសង្គម

<p align="center">អង្គការកម្ពុជាបើកប្រជុំសម្រាប់សិស្ស</p> <p align="center"></p> <p align="center">អ្នកស្រី អ៊ិន ច័ន្ទឌីន នាយិកាប្រតិបត្តិ</p>	<p align="center">អង្គការវេជ្ជសាស្ត្រ</p> <p align="center"></p> <p align="center">លោក អ៊ុយ ចូរ៉ា នាយក</p>	
<p align="center">ចម្បងឈ្មោះទេសាភិបាល</p> <p align="center"></p> <p align="center">អគ្គនាយិកា អ៊ុយ ចូរ៉ា នាយិកាប្រតិបត្តិ</p>	<p align="center">សមាជិកក្រុមការងារ</p> <p align="center"></p> <p align="center">អ្នកស្រី អ៊ុយ ចូរ៉ា នាយិកាប្រតិបត្តិ</p>	<p align="center">អង្គការការងារសង្គម</p> <p align="center"></p> <p align="center">អ្នកស្រី អ៊ុយ ចូរ៉ា នាយិកា</p>

<p>អង្គការជំនួយផ្លូវច្បាប់របស់ក្រុមការងារស្រុក</p>  <p>អ្នកស្រី ស៊ី សិទ្ធា នាយិកា</p>	<p>អង្គការអភិវឌ្ឍន៍កម្ពុជា</p>  <p>ហ៊ុន សារុណា អ្នកសំរេបសំរួលកម្មវិធី</p>
<p>អង្គការកុមារលើកម្ពុជា និងការចូលរួម</p>  <p>លោក សេន ស៊ីស្តាចារ្យ ប្រធានស្តីទី</p>	<p>សមាគមកុមារកម្ពុជា ប្រអប់សុខភាព និង ចិញ្ចឹម</p>  <p>លោក សោត ស៊ីនឿន នាយកប្រតិបត្តិ</p>
<p>សមាគមក្រុមស្រីកុមារកម្ពុជា</p>  <p>លោក គួន គន ប្រធាន</p>	<p>អង្គការស្តីពីសុខភាព</p>  <p>លោក ស៊ុន វ៉ារីណូសុខ នាយកប្រតិបត្តិ</p>

<p>អង្គការប្រជាជាតិ</p>  <p>លោក ឆេង ច័ន្ទី ប្រធានស្តីទី</p>	<p>ចល្កាសសំចៃសើយចើច</p>  <p>លោកស្រី នារា ស៊ីម សិទ្ធិ ប្រធាន</p>
<p>ចល្កាសសំចៃសើយចើច (ផ្ទះទឹកប្លង់)</p>  <p>លោកស្រី លោក សុខាធិ នាយកប្រតិបត្តិ</p>	<p>អង្គការសំចៃសើយចើច</p>  <p>លោកស្រី ស៊ីម សិទ្ធិ នាយកប្រតិបត្តិ</p>
<p>សហគមន៍ និងក្រុមប្រឹក្សា</p>  <p>លោកស្រី ស៊ីម សាម៉ាត នាយកប្រតិបត្តិ</p>	<p>ចល្កាសសំចៃសើយចើច បើម្សិចម្សាយសើម្សិចម្សាយ</p>  <p>លោក ស៊ីម ច័ន្ទី នាយកប្រតិបត្តិ</p>

<p>Association Internationale pour le Développement, le Tourisme et la Santé (AIDeTouS)</p>  <p>Ms. Marina Protopopoff Country Representative</p>	<p>អង្គការកម្ពុជាឆែត្ដីសង្រួម</p>  <p>លោក ស៊ុន សុខស្រួល នាយកស្តីប្រចាំ</p>	
<p>គណៈកម្មាធិការបឋមនៃសម្របសម្រួល ការដំណើរការ និងការប្តូរធនធានរវាងកម្ពុជា</p>  <p>លោក ជិន ជិនសារណា នាយកប្រចាំប្រចាំ</p>	<p>អង្គការកម្ពុជាឆែត្ដីសង្រួម</p>  <p>ស៊ុន សុខស្រួល នាយិកា</p>	
<p>ជំនួយ ផ្នែកគ្រប់គ្រងប្រចាំ</p>  <p>លីន យ៉ាត់ ហ្វេន នាយិកា</p>	<p>អង្គការអនាគតកម្ពុជា</p>  <p>ខែង សុខុន នាយិកា</p>	<p>អង្គការកម្ពុជាឆែត្ដីសង្រួម</p>  <p>គង់ សុភា ប្រធានកម្មវិធី</p>